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Medborgarförslag om belysning på skogsväg 
mellan Älvsjöbadet och Hagsätra IP 

Svar på medborgarförslag 

Förvaltningens förslag till beslut 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget. 

Sammanfattning 
Författaren av medborgarförslaget anser att staden ska sätta upp 
belysning på parkvägen som löper genom skogsområdet mellan 
Älvsjöbadet och Hagsätra IP. Den används av både fotgängare och 
cyklister men författaren upplever den som otrygg eftersom den 
saknar belysning. 

Förvaltningen håller med författaren om att det finns behov av 
åtgärder för att förbättra framkomlighet och den upplevda 
tryggheten utmed parkvägen. Sträckan är del av det utpekade 
huvudnätet i stadens cykelplan och alternativa gång- och cykelvägar 
mellan Hagsätra IP och Älvsjöbadet är markant längre. 
Förvaltningen har en påbörjad dialog med trafikkontoret för att 
utreda möjliga åtgärder på parkvägen, samt hur de skulle kunna 
finansieras. 

Förvaltningen föreslår att Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd 
godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på 
medborgarförslaget. 

Bakgrund 
Ett medborgarförslag om att anlägga belysning på en skogsväg 
mellan Älvsjöbadet och Hagsätra IP har skickats in till nämnden. 
Medborgarförslaget inkom den 12 november 2024. 

Ärendet 
Författaren av medborgarförslaget anser att staden ska sätta upp 
belysning på parkvägen som löper genom skogsområdet mellan 
Älvsjöbadet och Hagsätra IP. Den används av både fotgängare och 
cyklister men författaren upplever den som otrygg eftersom den 
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saknar belysning. Brist på belysning kan enligt författaren dessutom 
orsaka fall- och snubbelskador. 

 
Bild 1. Karta som visar parkvägens sträckning mellan Hagsätra IP och 
Älvsjöbadet. 

Ärendets beredning 
Ärendet har beretts inom Avdelning HR och utveckling. Nämndens 
pensionärsråd och rådet för funktionshinderfrågor har haft möjlighet 
att lämna synpunkter på ärendet. 

Synpunkter från pensionärsrådet 
Pensionärsrådet känner inte till parkvägen från medborgarförslaget 
men anser att väl använda parkvägar, som förvaltningen ansvarar 
för, bör vara belysta. 

Synpunkter från funktionshinderrådet 
Funktionshinderrådet anser att staden ska sätta upp belysning utmed 
parkvägen mellan Hagsätra IP och Älvsjöbadet. 

Förvaltningens synpunkter och förslag 
Förvaltningen håller med författaren av medborgarförslaget om att 
det finns behov av åtgärder för att förbättra framkomlighet och den 
upplevda tryggheten utmed parkvägen som löper mellan Hagsätra 
IP och Älvsjöbadet. Sträckan är del av det utpekade huvudnätet i 
stadens cykelplan och alternativa gång- och cykelvägar mellan 
Hagsätra IP och Älvsjöbadet är markant längre. Förvaltningen anser 
därför att det är en viktig länk i infrastrukturen för fotgängare och 
cyklister.  

Parkvägen fyller ett syfte i att koppla samman lokala målpunkter, 
samtidigt som den förbättrar kopplingen mellan Älvsjö, Örby, 
Hagsätra och Rågsved. Eftersom idrottsförvaltningen kommer att 
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bygga en ny is- och idrottshall på Hagsätra IP, samt rusta upp 
Älvsjöbadet, bedömer förvaltningen att behovet av en bra koppling 
genom skogsområdet kommer att bli större framöver. 

Parkvägen består av grus och stenmjöl och förvaltningen snöröjer 
den vintertid men den saknar belysning. Den ligger inom parkmark, 
som förvaltningen ansvarar för, men det är trafikkontoret som 
ansvarar för belysning utmed parkvägar. De ansvarar även för 
planering av stadens cykelvägar.  

 
Bild 2. Entrén till skogsområdet från Älvsjöbadet. 

Förvaltningen har en påbörjad dialog med trafikkontoret för att 
utreda möjliga åtgärder på parkvägen, samt hur de skulle kunna 
finansieras. Inom ramarna för detaljplanearbetet för den nya is- och 
idrottshallen på Hagsätra IP (dnr 2023-01148) identifierade 
stadsbyggnadskontoret att det finns fladdermöss i skogsområdet 
mellan Hagsätra IP och Älvsjöbadet. Detta kan komma att påverka 
vilka möjligheter som finns att belysa parkvägen, eftersom 
fladdermöss är ljuskänsliga.  

Jämställdhetsanalys 
Enligt årets medborgarundersökning är det färre kvinnor än män 
som känner sig trygga när de går ensamma hem på kvällen i 
stadsdelsområdet. Eftersom parkvägen genom skogsområdet idag 
helt saknar belysning bedömer förvaltningen att det går att förbättra 
den upplevda tryggheten, vilket kan bidra till en mer jämställd 
stadsmiljö.  

Förvaltningen bedömer däremot att platsens förutsättningar innebär 
att det är svårt att skapa en koppling som upplevs som trygg under 
hela dygnet. Eftersom parkvägen löper genom ett skogsområde och 
inte kantas av bebyggelse är det troligt att människor väljer att röra 
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sig utmed bilvägarna i området under sena kvällar och nätter, även 
om det innebär en längre promenad eller cykeltur. 

Barnrättsperspektiv 
Förvaltningen bedömer att väl utformade gång- och cykelvägar till 
Hagsätra IP och Älvsjöbadet ryms inom artikel 31 i 
barnkonventionen, om att barn har rätt till lek, vila och fritid. 
Cykelbanor i anslutning till målpunkter för barn och unga kan bidra 
till att fler föräldrar och barn rör sig till fots eller på cykel, vilket 
främjar en hållbar stadsmiljö och en god folkhälsa. I 
medborgarförslagets kontext kan det bidra till färre bilar i 
anslutning till idrottsanläggningar, vilket innebär en säkrare 
trafikmiljö för barn och unga som besöker dem. 

Tillgänglighet 
Förvaltningen bedömer att det finns relativt bra möjligheter till god 
tillgänglighet på parkvägen genom skogsområdet, bland annat 
eftersom det idag inte finns några större höjdskillnader eller trappor 
utmed sträckan. Förvaltningen kommer i det fortsatta arbetet med 
trafikkontoret att verka för att eventuella åtgärder främjar 
möjligheterna att röra sig utmed parkvägen, oavsett 
funktionsförmåga.  

Äldreperspektiv 
Förvaltningen bedömer att åtgärder på parkvägen kan bidra till att 
främja äldre personers möjlighet att röra sig i området. Det saknas 
idag parksoffor utmed sträckan och detta kan innebära svårigheter 
för äldre personer att använda parkvägen. Förvaltningen kommer 
säkerställa att äldreperspektivet beaktas i utredningsarbetet 
framöver tillsammans med trafikkontoret. 

Förvaltningen föreslår att Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd 
godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på 
medborgarförslaget. 

Anders Carstorp  Carina Idenfors 
Stadsdelsdirektör  Avdelningschef 
Enskede-Årsta-Vantörs 
stadsdelsförvaltning 
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